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Referat af bestyrelsesmøde onsdag den 26. januar 2022 kl. 19.00-
21.00 på Musikskolen, Staldgade 29, København V. 
 
Tilstede var Helene Grube, Johannes Hvidemose, Laura Ramberg, Mogens Halken, Liva 
Andersson, Jens Seneberg Nielsen og Peter Normann. Der var afbud fra Mads Juhl Pedersen, 
Anna Lawaetz og Bertram Seistrup.  
Repræsentanterne fra BR og Københavns Musikudvalg er ikke udpeget endnu. Københavns 
Musiklærerforening mangler ligeledes at udpege ny repræsentant. 
 
 
Dagsorden 
 

1. Godkendelse af dagsorden 
a. Dagsorden og punkter til eventuelt 
b. Godkendelse af fra 23. november 2021 
 

2. Økonomi 
a. Regnskab 2021 (orientering), bilag 1 
b. Budget 2022 (orientering), bilag 2 
 

3. MGK, strategi og udviklingsopgaver (orientering), bilag 3 
 

4. Projekt Gehør i Kødbyen (drøftelse), bilag 4 
 

5. Nøgletal sæson 2021-2022, ledige pladser og venteliste. (orientering), bilag 5 
 

6. Meddelelser fra formanden 
 

7. Info fra ledelsen: Jens’ første tid og prioriteringer i den kommende tid. 
 

8. Evt. 
 
 
Ad 1a:  

Dagsorden godkendt med følgende tilføjelser: 

Til punkt 1 b. Godkendelse af revideret referat fra d. 14.9.2021 udsendt d. 17.12.2021  

Til punkt 8. evt. Undervisningstid 16,5 minutter 

  

Ad 1b: Referat af mødet d. 14.9.2021 udsendt d. 17. december 2021, godkendt.  
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Godkendelse af referat fra mødet den 23. november udsendt d. 21. december er udsat til 
kommende møde.  

 
  

Ad 2: Endeligt regnskab forventes først færdig primo februar. Musikskolen har et overskud, der 
antageligt er en smule over grænsen (4%) for, hvad der må overføres til næste år. Dette 
skyldes dels færre aktiviteter end normalt. Dels et overskud på 200.000 kr. fra ”Mer 
Musik til Byens Børn” (MMtBB), som også figurerer i regnskabet.  

MGK regnskabet har et lille mindreforbrug i 2021 på kr. 30.000,-. MGK skal fortsat 
indhente et tidligere underskud, som vil betyde et årligt mindreforbrug på ca. 90.000 pr. 
år i de kommende 4 år.  

 

Jens ønsker flere psp-elementer i budgettet for at kunne styre bedre, og vil sammen med 
Helle i den kommende tid få godt fat i budgettet.  

  

Ad 3: MGK-strategi 2022-2025. Bilag var udsendt og Jens gennemgik fokuspunkter for de 
kommende år: Kønsfordelingen er et tema, ligesom en større synlighed og samarbejde 
med præ-MGK er vigtig. Der oprettes desuden et fælles-sekretariat mellem MGK-
centrene for at styre og ensrette data.  

  

Ad 4: Under punktet deltog Jesper Østergaard Jensen, daglig leder af Musikforeningen 
Vesterbro (MUVE). Jesper er idemand bag ”GEHØR, musikkens væksthus”. Ud over MUVE 
og Musikskolen bakkes projektet op af Billedskolen, Rysensteens Gymnasium og 
foreningen Stands og dans.  

Kommunen har bevilget midler til istandsættelse af bygning 17b’s tag og gulv, hvilket har 
gjort flere aktører interesserede. Til at bringe processen videre skal der findes en eller 
flere spydspidser fra det politiske niveau, samt nogle interesserede fonde. - Lokale og 
Anlægsfonden vil givetvis kunne bidrage til inventar. Første mål er at få en driftsaftale 
med kommunen. 

Mogens opfordrede til at starte med fondssøgning, derefter kommunen! 

se https://www.gehør.dk. 

  

Ad 5: Bortset fra relativt små ventelister til fagene ”musikalsk legestue for børn og forældre”, 
klaver, guitar, violin og slagtøj, er der pt reelt ingen venteliste. Vi vil derfor i nærmeste 
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fremtid tage kontakt til skolerne med henblik på at få et budskab om ledige pladser ud 
via AULA. Potentielle instrumentalelever vil blive tilbudt 3 gratis prøvegange. Liva 
foreslår, at der tilbydes 2 gratis prøvegange frem for 3. 

 

Faldende elevtal har været musikskolernes virkelighed siden folkeskolereformen i 2014. 
Det ramte især rytmikholdene for elever i 0., 1. og 2. klassetrin. Antallet af 
instrumentalelever var på vej op, da pandemien ramte os, og det ødelagde desværre den 
gode udvikling. Vi skal holde nøje øje med udviklingen i den kommende tid. (Bilag 8 blev 
uddelt på mødet og er nogle grafer, der viser udviklingen i elevtal fra sæson 2014/2015 
og frem, - se 
https://arkiv.musikintra.dk/repository/Bestyrelse/Bilag%20efter%20m%C3%B8dedato/2
022/2022-01-26/bilag%208.%20Elevstatistik.pdf) 

  

Ad 6: Ingen meddelelser fra formanden.  

  

Ad 7: Jens:   

1) Særligt fokus på: Almindelig drift og arbejdsopgaver, lønindberetning skal forenkles.  
2) Et eftersyn af lærernes løndannelse og en specificering af deres arbejdsopgaver er sat 

i gang, og sker i dialog med skolens TR og Ole Helby fra Dansk Musikpædagogisk 
Forening. Processen forventes i mål i løbet af februar og marts måned. Vi ønsker at 
skrue op for samarbejde, vidensdeling og udviklingsprojekter. 

3) Derudover er der mange ad-hoc opgaver og bare generelt relationsopbygningen med 
alle tager meget af tiden.  

 

Ad 8:  Evt. Undervisningstid 16,5 minutter drøftes.  

Ledelsen foreslår ændring af den udbudte undervisningstid for instrumentalelever fra 
16,5 min til 20 min. Liva gør opmærksom på at især de ældre elever over 18 år som selv 
betaler for undervisning gør brug af den korte undervisningstid. For at tilgodese denne 
gruppe er en kort og dermed billigere undervisningstid relevant.  

Helene foreslår at der udbydes både korte og længere lektioner, gerne med mulighed for 
en ugentlig undervisningstid op til 30-40 min pr. uge til motiverede elever. 

 

Dato for kommende bestyrelsesmøder: onsdag kl. 19-21 i lok. 2: 6. april og 25. maj. 
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